
Protokół Nr      /2023 

z posiedzenia Komisji Zdrowia, Uzdrowiska, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego 

 z dnia 16 lutego 2023 roku 

 

Na posiedzeniu obecni według załączonej listy obecności. 

 

Porządek posiedzenia 

1. Otwarcie posiedzenia  

2. Przyjęcie porządku posiedzenia 

3. Funkcjonowanie cmentarzy komunalnych 

4. Realizacja „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobieganie bezdomności zwierząt” 

5. Wolne wnioski 

 

Do pkt 1  

Posiedzenie otworzyła Przewodnicząca Komisji Pani Zofia Syperek. Powitała członków komisji, 

zaproszonych gości oraz pracowników Urzędu. 

 

Do pkt 2  

Przewodnicząca Komisji Pani Zofia Syperek złożyła wniosek o zmianę porządku posiedzenia poprzez 

zmianę pkt. 3 na: „Przyjęcie protokołów Komisji z dnia 26.05.2022 r. oraz 15.06.2022 r.” oraz przesunięcie 

kolejnych punktów wg numeracji. 

Przewodnicząca Komisji Pani Zofia Syperek poddała pod głosowanie wniosek w sprawie zmiany porządku 

posiedzenia poprzez zmianę pkt. 3 na: „Przyjęcie protokołów Komisji z dnia 26.05.2022 r. oraz 15.06.2022 r.” 

oraz przesunięcie kolejnych punktów wg numeracji. 

Członkowie Komisji w głosowaniu jawnym jednogłośnie głosami 5 przyjęli zgłoszony wniosek. 

 

Do pkt 3 

Przewodnicząca Komisji Pani Zofia Syperek zapytała czy są uwagi do przesłanego protokołu Komisji z dnia 

26.05.2022 r. 

Uwag nie zgłoszono. 

Przewodnicząca Komisji Pani Zofia Syperek poddała pod głosowanie przyjęcie protokołu Komisji z dnia 

26.05.2022 r. 

Członkowie Komisji w głosowaniu jawnym głosami 5 za przyjęli protokół z dnia 26.05.2022 r. 

 

Przewodnicząca Komisji Pani Zofia Syperek zapytała czy są uwagi do przesłanego protokołu Komisji z dnia 

15.06.2022 r. 

Uwag nie zgłoszono. 

Przewodnicząca Komisji Pani Zofia Syperek poddała pod głosowanie przyjęcie protokołu Komisji z dnia 

15.06.2022 r. 

Członkowie Komisji w głosowaniu jawnym głosami 5 za przyjęli protokół z dnia 15.06.2022 r. 

 

Do pkt 4 

Przewodnicząca Komisji Pani Zofia Syperek zwróciła się do pracownika wydziału WIK Pani Magdy 

Zymkowskiej o przedstawienie informacji w sprawie funkcjonowania cmentarzy komunalnych. 

Pracownik Wydziału WIK Pani Magda Zymkowska powiedziała, że od roku 2022 Urząd Miejski w Gołdapi 

przejął samodzielne administrowanie cmentarzami komunalnymi na terenie Gminy Gołdap poprzez 

zatrudnienie dwóch osób wykonujących czynności administracyjne i prace gospodarcze, co pozwoliło obniżyć 

koszty, niż administrowaniem miałby zajmować się podmiot zewnętrzny. W marcu 2022 r. została podjęta 

uchwała zmieniająca stawki opłat za korzystanie z cmentarzy komunalnych i Domu Przedpogrzebowego  

na terenie Gminy Gołdap. Wysokość nowych opłat za korzystanie z cmentarzy została ustalona tak aby opłaty 

te stanowiły pewną większą rewindykację poniesionych kosztów. Od 1 stycznia 2022 r. obowiązuje nowa 

umowa na odbiór i transport odpadów z cmentarzy komunalnych na terenie Gminy Gołdap. Rozliczenie  

z Wykonawcą za odbiór odpadów odbywał się na podstawie faktycznej ilości dokonanych odbiorów z danego 

cmentarza w ciągu miesiąca oraz stawki jednostkowej. Nowa umowa, to znaczny wzrost stawek jednostkowych 

poszczególnych odbiorów:  

- odbiór odpadów z cmentarzy komunalnych przy ul. Zadumy i Gumbińskiej w Gołdapi wg stawek nowej 

obowiązującej umowy wynosi 2 592,00 zł brutto (odbiór z 40 pojemników), natomiast stawka z poprzedniej 



umowy to kwota w wysokości 1 620,00 zł brutto (28 pojemników), czyli wzrost o 60%; wzrost ilości 

pojemników był konieczny w celu zachowania czystości i porządku na cmentarzu komunalnym przy  

ul. Zadumy w Gołdapi, gdyż wzrastająca ilość pochówków spowodowała konieczność zwiększenia liczby 

pojemników;  

- odbiór odpadów z cmentarza komunalnego przy ul. Cmentarnej w Gołdapi wg stawki nowej obowiązującej 

umowy wynosi 151,20 zł brutto, natomiast stawka z poprzedniej umowy to kwota w wysokości 124,01 zł 

brutto, czyli wzrost ok. 22%,  

- odbiór odpadów z cmentarza komunalnego w miejscowości Grabowo wg stawki nowej obowiązującej 

umowy wynosi 432,00 zł brutto, natomiast stawka z poprzedniej umowy to 308,01 zł brutto, czyli wzrost  

o ok. 40%. Największym kosztem funkcjonowania cmentarzy komunalnych na terenie Gminy Gołdap jest 

odbiór odpadów i ich zagospodarowanie oraz zakup oleju opałowego do ogrzewania budynków na cmentarzu 

komunalnym przy ul. Zadumy w Gołdapi. 

 

 Dochody za rok 2022:  

Dochody za pochówki, rezerwacje, udostępnianie sali ceremonii 258 460,00 zł (188 771,00 zł za 2021 r.)  

Dochody pomniejszone o należny podatek VAT inne opłaty 238 598,35 zł (172 680,84 zł 2021 r.)  

Wydatki za rok 2022  Kwota (zł)  

Zakup materiałów i wyposażenia  Zakup oleju opałowego do 

ogrzewania, paliwa do sprzętu 

służącego przede wszystkim do 

utrzymania terenów zielonych na 

cmentarzach, środków czystości 

oraz materiałów do wykonywania 

bieżącej konserwacji mienia 

komunalnego na cmentarzach  

46 797,87  

Zakup usług pozostałych  Odbiór odpadów i dzierżawa 

kontenerów, zagospodarowanie 

odpadów komunalnych, wycinka 

drzew, przeglądy techniczne 

budynków, sprzętów  

139 033,16  

W tym największy koszt stanowi:  

Odbiór odpadów i dzierżawa kontenerów (KOMA Sp. z o.o.)  72 451,20  

Zagospodarowanie odpadów komunalnych  44 158,41  

Wycinka drzew, odprowadzenie ścieków, przeglądy techniczne 

budynków i sprzętów, serwis kotła grzewczego, podcinka drzew, usługi 

hydrauliczne  

22 423,55  

Zakup energii  Energia elektryczna, woda  26 082,50  

Zakup usług remontowych  Naprawa sprzętu służącego przede 

wszystkim do utrzymania terenów 

zielonych na cmentarzach 

komunalnych  

318,66  

Opłaty z tytułu zakupu usług 

telekomunikacyjnych  

Abonament telefonu użytkowanego 

na potrzeby administracyjne  

428,05  

Razem wydatki  212 660,24  

 

Przewodnicząca Komisji Pani Zofia Syperek powiedziała, że na cmentarzu jest bardzo dużo pojemników  

ale jak ktoś źle wrzuci wieniec to zapycha cały pojemnik.  

Pracownik Wydziału WIK Pani Magda Zymkowska odpowiedziała, że każdego dnia pracownik 

gospodarczy upycha śmieci, wieńce są wyjmowane i piłowane na mniejsze części. 

Członek Komisji Pan Zdzisław Janczuk zapytał, czy budynki są codziennie ogrzewane. 



Pracownik Wydziału WIK Pani Magda Zymkowska odpowiedziała, że w sali ceremonii nie wszystkie 

grzejniki są włączone. Jak sala nie jest używania grzejniki ustawiane są na minimum. Największym kosztem 

funkcjonowania cmentarzy komunalnych na terenie Gminy Gołdap jest odbiór odpadów. Dodała,  

że prawdopodobnie w niedługim czasie wpłynie wniosek od wykonawcy dotyczący wzrostu cen za odbiór 

odpadów.  

Członek Komisji Pan Zdzisław Janczuk powiedział, że obserwuje się coraz mniej kwiatów, wieńców  

ale odpadów i tak jest bardzo dużo.  

Przewodnicząca Komisji Pani Zofia Syperek powiedziała, że jesteśmy przyzwyczajeni do kupowania 

dużych wieńców. Może kiedyś z czasem to się zmieni. 

 

Do pkt 5 

Przewodnicząca Komisji Pani Zofia Syperek zwróciła się do pracownika wydziału WIK Pani Magdy 

Zymkowskiej o przedstawienie informacji na temat realizacji „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi 

oraz zapobieganie bezdomności zwierząt”. 

Pracownik Wydziału WIK Pani Magda Zymkowska powiedziała, że w ramach środków przeznaczonych  

na realizację programu przeciwdziałania bezdomności psów, gmina zorganizowała przetarg na 80 miejsc  

w schronisku dla bezdomnych zwierząt. W wyniku rozstrzygniętego przetargu zawarto umowę  

z USTiWN J. Brzeziński. Łączny koszt utrzymania psów w schronisku w skali roku 2022 wyniósł  

333 327,69 zł przy czym wynagrodzenie wyliczane jest na podstawie poniższego wzoru: miesięczna stawka  

za utrzymanie 1 psa w schronisku (zł brutto/szt.) x średnia miesięczna ilość psów przebywająca w schronisku  

w miesiącu rozliczeniowym (szt.)). Jednostkowa stawka za miesięczne utrzymanie jednego psa w schronisku 

wynosi 350,00 zł brutto. Jednostkowa stawka za odłowienie oraz transport zwierzęcia do schroniska zgodnie  

z przyjęta oferta wynosi 320,00 zł brutto za jedną interwencję zabrania/ wyłapania psów. Obowiązująca umowa 

(1.01.2020 r. - 31.12.2023 r.) - kwota za 80 miejsc – ok. 28.000 zł/m-c. Do schroniska w roku 2022 przyjęto  

35 psów (2021 r. przyjęto 57 psów), przekazano do adopcji 16 szt. (2021 r. -15 szt.), ze względów zdrowotnych 

uśpiono lub zanotowano upadki naturalne 18 szt. (2021 r. -22 szt.), wydano psy właścicielom 3 szt.  

(2021 r.- 7 szt.). W roku 2022 w ramach programu przeciwdziałania bezdomności zwierząt wykonano 

następujące zabiegi: sterylizacja/kastracja kotów i psów– szt. 337 szt. (2021 r.-475 szt., 2020 r.- 460 szt.,  

2019 r.- 441 szt., 2018 r. – 452 szt., 2017 r. – 338, 2016 r.- 281 szt.) usypianie ślepych miotów – 11 szt.  

(2021 r.- 28 szt., 2020 r.- 28 szt., 2019 r. – 19 szt., 2018 r. – 7 szt., 2017 r.-3 szt., 2016 r.- 5 szt.); czipowanie – 

308 szt. (2021 r.- 456 szt., 2020 r.- 455, 2019 r.- 417 szt., 2018 r.- 433 szt., 2017 r.- 242 szt., 2016 r.- 281 szt.). 

Na powyższe zadania wydatkowano w 2022 roku– 78 075,00 zł (2021 r.- 126 845,00 zł, 2020 r.- 110 889,00zł, 

2019 r. – 112 245,00 zł., 2018 r. – 121 384,00 zł, 2017 r. – 114 460,00 zł, 2016 r.- 108 914 zł). Gmina Gołdap 

zgodnie z ustawa o ochronie zwierząt zapewnienie całodobową opiekę weterynaryjną w przypadkach zdarzeń 

drogowych z udziałem zwierząt bezdomnych na terenie Gminy Gołdap. Pełnienie dyżuru i gotowości to koszt  

1 600,00 zł brutto miesięcznie. W 2022 r. były 41 interwencje (2021 r.-24 interwencje, 2020 r. 15 interwencji) 

w związku z wypadkami komunikacyjnymi z udziałem zwierząt bezdomnych. Na powyższe zadanie w 2021 r. 

wydatkowano 30 340,00 zł (19 200,00 zł dyżur + koszty leczenia- operacje, prześwietlenia, lekarstwa, opieka, 

eutanazje, utylizacje) (2021 r.- 23 955,00 zł). Zakupiono i rozdano 900 kg suchej karmy dla kotów na kwotę  

5 915,70 zł., będących pod nadzorem opiekunów kotów wolno żyjących, zarejestrowanych w Urzędzie 

Miejskim w Gołdapi. W roku 2022 zlecono przeprowadzenie zajęć edukacyjnych wśród dzieci uczęszczających 

do szkół na terenie Gminy Gołdap w zakresie obowiązków jakie ciążą na osobach utrzymujących i hodujących 

zwierzęta domowe. Odbyło się siedem zajęć (Koszt zajęć: 490,00 zł). Łączny koszt realizacji powyższych 

zadań wyniósł 448 148,39 zł brutto. 

 

Członek Komisji Pan Zbigniew Makarewicz zapytał, czy umowa z firmą zajmującą się zwierzętami 

bezdomnymi jest podpisywana co roku.  

Pracownik Wydziału WIK Pani Magda Zymkowska odpowiedziała, że odbywa się przetargiem, 

zamówieniem publicznym. Aktualna umowa trwa od 2019 roku do końca 2022 roku. Zgłosiła się wtedy tylko 

jedna firma. Ze schroniskami jest bardzo duży problem. Schronisko w Suwałkach miało problem z psami, gdyż 

nikt nie przystąpił do przetargu i w niedługim czasie zakończyło działalność. Zlecenie na wyłapanie każdego 

psa jest z Urzędu Miejskiego i dokładane są starania do weryfikacji każdego zgłoszenia. Jest wiele sytuacji  

w których są zgłoszenia o chęci oddania psa, bo ktoś ma uczulenie, to pies gryzie itp. Zdarzają się również 

informacje błąkającym się psie, wykonawca dostaje zlecenie i jedzie po niego a na następny dzień zostaje 

odebrany przez właściciela.  

Członek Komisji Pan Zbigniew Makarewicz zapytał, czy właściciel jest obciążany za odłowienie. 



Pracownik Wydziału WIK Pani Magda Zymkowska odpowiedziała, że nie może być obciążony.  

Do momentu kiedy jest w schronisku jest zwierzęciem bezdomnym. W schronisku znajduje się sporo starych 

psów. Ludzie najczęściej wyrzucają psy stare, schorowane. W poprzednim tygodniu przyszła Pani, która 

chciała oddać 10 szczeniaków 3-miesięcznych.  

Redaktor portalu GOLDAP.INFO Pan Jacek Rakowski zapytał, czy może być przyznana grzywna  

za niewłaściwe trzymanie zwierzęcia egzekwowane przez straż miejską.  

Pracownik Wydziału WIK Pani Magda Zymkowska odpowiedziała, że kierownik schroniska oddając psa 

właścicielowi wzywa straż miejską. Straż miejska wystawia mandat za niedopilnowanie obowiązku trzymania 

psa. W trakcie roku zostały interwencyjnie zabrane 3 psy.  

Przewodnicząca Komisji Pani Zofia Syperek powiedziała, że decyzja o posiadaniu psa powinna być 

przemyślana.  

Redaktor portalu GOLDAP.INFO Pan Jacek Rakowski zapytał, na jakiej zasadzie funkcjonuje uśpienie 

ślepych miotów, czy są na nie jakieś ograniczenia. 

Pracownik Wydziału WIK Pani Magda Zymkowska odpowiedziała, że nie ma ograniczeń co do ilości, 

kwota jest naliczona za ślepy miot a nie za ilość. Na sterylizację, kastrację przypadają 2 zwierzęta rocznie od 

jednej osoby.  

Członek Komisji Pani Janina Pietrewicz zapytała, jaka kwota rocznie jest przeznaczana na sterylizację, 

kastrację.  

Pracownik Wydziału WIK Pani Magda Zymkowska odpowiedziała, że w poprzednim roku 

sterylizacja/kastracja kotów i psów, usypianie ślepych miotów, czipowanie wynosiło 78 000 zł. Koszt 

sterylizacji/ kastracji zależy jest od wagi zwierzęcia.  

   

Do pkt 6 

Członek Komisji Pan Zdzisław Janczuk zgłosił wniosek formalny w sprawie przeprowadzenia w dniu 

20.02.2023 r. posiedzenia Komisji Zdrowia, Uzdrowiska, Ochrony Środowiska oraz Porządku Publicznego  

w trybie hybrydowym. 

Przewodnicząca Komisji Pani Zofia Syperek poddała pod głosowanie wniosek formalny w sprawie 

przeprowadzenia w dniu 20.02.2023 r. posiedzenia Komisji Zdrowia, Uzdrowiska, Ochrony Środowiska oraz 

Porządku Publicznego w trybie hybrydowym. 

Członkowie Komisji w głosowaniu jawnym jednogłośnie głosami 5 za przyjęli powyższy wniosek. 

 

Na tym zakończono posiedzenie. 

 

 

 

 

       Protokołowała        Przewodnicząca Komisji 

     Katarzyna Krusznis                Zofia Syperek 


